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Z Podhradí
Zprávičky z Jimlína a Zeměch slovem i obrazem

Stále hledáme dokumenty naší minulosti
Jak jsme již v minulém čísle psali, čekají nás v roce 2014 hned tři kulatá výročí – 660 let od první

dochované zmínky o existenci Zeměch, 100 let Sokola Zeměchy a 120 let od založení jednotky
dobrovolných hasičů v Jimlíně. 

Stále hledáme dokumenty, které by pomohly uplynulá léta připomenout prostřednictvím
fotografií, pohlednic či jinou formou. Mohou to být třeba i stejnokroje či náčiní ze Sletů a Spartakiád,
staré hasičské stejnokroje či helmy. 

Někteří z Vás již obecnímu úřadu zapůjčili materiály, mezi nimiž se našla řada zajímavých
svědectví. Takovou malou ochutnávkou je snímek nad tímto článkem. V čele průvodu na tzv. Horní
návsi v Zeměchách pamětníci jistě poznají sokolské stejnokroje, v nichž jsou muži oblečení. 

Děkujeme těm, kteří již materiály poskytli, a obracíme se na ostatní, kteří máte někde v šuplících
či na dně skříně snad již zapomenuté staré fotografie, dejte nám vědět. Možná si myslíte, že by nikoho
nezajímaly, ale prosím, nechte na nás, abychom je prohlédli a posoudili, zda je můžeme využít.
Pomozte nám zdokumentovat kus naší historie. 
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Ústecký kraj trvá na svém, autobusy nejsou využity
Vrátím se k tématu dopravní obslužnosti pro Jimlín. V minulém vydání našeho občasníku jsme

psali, že čekáme na odpověď z Ústeckého kraje. Přišla a bohužel nepřekvapila. Argumenty jsou stále
stejné. Z dopisu citujeme:“ Důvodů, proč Ústecký kraj neobjednal autobusovou dopravu v obci
Jimlín v takovém rozsahu, jak tomu bylo do roku 2011, je několik a o všech jsme Vás již informovali.
Při vytváření jízdních řádů platných od prosince 2011 jsme vycházeli z vytížení jednotlivých spojů
a zastávek. Údaje poskytli dopravci BusLine a.s. a Dopravní podnik měst Chomutova a Jirkova a.s.
z odbavovacích zařízení. Z těchto údajů vyplynulo, že v zastávce Jimlín nastupují do nejvytíženějšího
spoje směr Louny v průměru 3 cestující. Ostatní spoje byly vytíženy ještě méně. Došlo tedy
k zavedení spojů přizpůsobených školní docházce do ZŠ Lipenec, kam dojíždí většina žáků z oblasti
s možností přestupu na linku 739 ve směru Louny nebo Žatec. Z tohoto důvodu je linka
provozována i ve dnech školních prázdnin. Nový zónově-relační tarif umožňuje cestovat s přestupem
za stejnou cenu jízdného. Tímto způsobem je možné cestovat v trase Jimlín – Louny a zpět 2x denně
a v podobných časech, jak tomu bylo do začátku platnosti nových jízdních řádů.“

Odpověď vůbec nereaguje na naši nabídku ohledně finanční kompenzace zvýšených nákladů.
Úsměv, i když hořký, vyvolává reakce na moji připomínku, kterou jsem přednesla při jednání
starostů s panem hejtmanem. Máme totiž ověřeno, že rodiče několika žáků bydlících v Jimlíně
raději volí školu v Lipenci než v Zeměchách, protože děti mohou jezdit autobusem, to do Zeměch
není možné. Z odpovědi znovu cituji „Tuto problematiku lze řešit zřízením nové autobusové
zastávky v katastru obce Zeměchy na silnici č. III/22546 z Jimlína před křižovatkou se silnicí
č. II/225. Zde je možné zřídit novou autobusovou zastávku po souhlasu Policie ČR a stanovení
dopravního značení Městským úřadem Louny.“ Pro vysvětlení tato věta znamená vybudovat
zastávku v kaštanové aleji před křižovatkou na Žatec. Co na to říci? J. Mikovcová, starostka 

Proč došlo k omezení provozu na polních asfaltových cestách v Jimlíně?
Vybudování asfaltových cest v polích přineslo před lety nejprve rozhořčení, proč se dělají silnice

v polích a neopravují se ty ve vsi. Pokud si snad nevzpomínáte, tak cesty zřídil Pozemkový úřad
v rámci budování společných zařízení pozemkových úprav v k.ú. Jimlín. Obec se na této investici
nepodílela a nemohla ji ovlivnit. Nyní cesty s oblibou využívají cyklisté, „pejskaři“ i ostatní
k procházkám. Dobře se zde jezdí na inlinech, ale také autem a nejen osobním. Právě kvůli řidičům,
kteří si tudy krátí cestu a při té příležitosti vyhazují u cest odpady, byl provoz upraven dopravními
značkami, které dovolují vjezd pouze vlastníkům a uživatelům pozemků. Náklady na likvidaci
odpadů hradí ze svého rozpočtu obec. Jen namátkou uvádíme, co vše jsme už uklízeli – PETky
(vzorně narovnané do tašky), stavební suť, motor z auta, autosedačky a tapecírung, vnitřnosti
z prasete, kosti, fasádní polystyren, výkopovou zeminu, hromadu skla, pneumatiky, televizor. Kdo
po cestách chodí, sám může seznam doplnit. V neposlední řadě má omezení provozu na cestách
další cíl, kterým je zachování neporušeného asfaltového povrchu co nejdéle. „Silnice“ nejsou
konstruovány na běžný provoz, stále jsou to polní cesty, mají být využívány zemědělci. Čím více
budou zatěžovány, tím dříve budou zničené a jejich opravy budou už na náklady obce, protože
obec je má již v majetku. Zastupitelé těžko budou vynakládat prostředky na opravy polních cest,
důležitější jsou ulice ve vsi. 



Omezení provozu se nelíbí řadě našich spoluobčanů, ale když se někteří naši spoluobčané
nedovedou chovat, museli jsme přistoupit k tomuto nepopulárnímu opatření. Když byly polní
cesty nezpevněné, nechodili zde ani pěší a často ani zemědělci je nevyužívali a jezdili po poli.
Zachovejme si pěkné cesty pro sport a relaxaci co nejdéle.

Školní střípky
• V závěru minulého školního roku došlo na naší škole k významným personálním změnám. Paní

učitelka Mgr. Lucie Hoblíková (Runzová) odešla na mateřskou dovolenou a právě prožívá krásné
chvíle se svým miminkem – Anežkou, paní učitelka Mgr. Zuzana Dvořáková se odstěhovala. 
Na jejich místo nastoupily nové paní učitelky – Mgr. Věra Špičková a Mgr. Martina Kožíšková. 

• V únoru minulého školního roku byl ukončen projekt EU peníze školám. Z části finančních
prostředků přidělených škole v rámci tohoto projektu bylo zakoupeno pět počítačových sestav,
šest monitorů, velkoplošný televizor, devadesát knih, knihovna, stoly pod počítače, fotoaparát,
skener, čtečka, tablet, dvě nástěnné výukové tabule, osm výukových interaktivních programů
a další drobný materiál v celkové hodnotě přes 220  000,- Kč. Projekt byl spolufinancován
Evropským sociálním fondem a státním rozpočtem České republiky. 

• V ordinaci MUDr. Hellingerové v Lounech a MUDr. Řepkové v Postoloprtech vystavujeme
výtvarné práce našich žáků. 

• V květnu a červnu probíhalo na naší škole celoplošné testování žáků 5. ročníků v předmětech
matematika, český jazyk a anglický jazyk. Tato celoplošná generální zkouška byla realizována
v rámci Programu zjišťování výsledků vzdělávání, který podle §171 školského zákona vyhlásil
ministr školství, mládeže a tělovýchovy. Celorepublikově tak byly podruhé zjišťovány a srovnávány
studijní výsledky žáků 5. a 9. ročníků. Výsledky předčily naše optimistická očekávání, úspěšnost
se pohybovala od 80 do 100 %. 

• Děkujeme všem, kteří nám dodávají papír a PET lahve do školy. Peníze získané za odevzdané
sběrné suroviny nám umožňují realizovat řadu zajímavých akcí. Ve sběru papíru a PET lahví
budeme pokračovat i v letošním školním roce. Přijímat můžeme pouze papír, který není silně
znečištěný. Pokud nám chcete pomoci, odevzdávejte, prosím, sběr ve středu od 13,00 do 5,00
hod, případně v jinou dobu po domluvě s paní školnicí.

• Děkujeme paní starostce a pracovníkům OÚ za pomoc s údržbou a opravami školy. 
• Žáci mohou rozvíjet svůj talent v kroužcích zaměřených na sport, práci s počítačem a jazykové

dovednosti (kroužek anglického jazyka pro 1. a 2. ročník). Pohybový a hudební talent pak
v tanečním oboru a při hře na flétnu (spolupráce se ZUŠ Postoloprty).

• Z běžného rozpočtu byly zakoupeny nové skříně do I. třídy a školní družiny, kartotéka a archivní
skříň. I. třída je tedy kompletně vybavena novým školním nábytkem. 

• Ve škole uvítáme pamětníky, kteří by nám mohli vyprávět o tom, jak probíhala výuka před lety. 
• Již dnes se připravujeme na tradiční akademii, jejíž program bychom rádi obohatili sběratelskou

výstavou s jakýmkoliv zaměřením. Pokud by měl někdo zájem o spolupráci a vystavení své sbírky
ve škole v červnu příštího roku, kontaktujte, prosím, ředitelku školy. 
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Na co se ve školce můžeme těšit
Nový školní rok už se rozjel naplno i u nás ve školce. Také tento rok je školka zcela naplněna, máme
25 dětí – letos s velkou převahou chlapečků, holčiček je jenom 10. Letos přibylo celkem 12 nových
dětí, které se velmi dobře adaptovaly, nástup se obešel bez pláče a většího „smutnění“. 
I tento rok jsme pro děti připravili spoustu akcí, které doplňují a obohacují naši výchovně vzděláva-
cí činnost.

Září je měsíc nastupujícího podzimu - „Jablíčkový den“ a„Bramborový den“ je název projektových
dnů, kdy se zaměřujeme na činnosti, související s těmito přírodninami. Vyrábíme tiskátka, posta-
vičky, hovoříme o podzimu, o sklizni a dalším využití ovoce a zeleniny. Pochutnáme si na jablíč-
kách, ze zbylých vyrobíme křížaly.
V říjnu pojedeme do divadla a také do knihovny v Lounech. 
Opět nám bude vládnout podzimní tématika: „Podzimníček“ je název pro společnou činnost dětí
a rodičů při práci s přírodninami, „Podzimní hrátky“ je již tradiční akce loučení s podzimem, spo-
jená s výstavou dýní a jiných přírodnin, plná soutěží a her pro děti i dospělé.
V listopadu se budeme ve školce fotit, pojedeme opět do divadla a do knihovny v Lounech a ke
konci měsíce nás čeká Mikulášská nadílka s návštěvou čerta a Mikuláše.
Prosinec to jsou především Vánoce. I letos bychom chtěli nazdobit stromeček u obchodu, čekají
nás vánoční trhy, kde předneseme koledy a vánoční písničky. Určitě k nám do školky přijde Ježí-
šek se svojí nadílkou, s dárečky se děti pochlubí rodičům při společném předvánočním posezení,
spojeném s krátkou vánoční besídkou.
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• Do školy nám letos nastoupilo šest nových žáků, v měsíci září přestoupila do první třídy naší 
školy další žákyně. A tak máme k dnešnímu dni sedm zdatných nováčků – prvňáčků.
Ať jim zůstanou v paměti krásné vzpomínky na tento školní rok!



V lednu čeká naše předškoláky zápis do základní školy. Dříve, než půjdou k zápisu, půjdeme se do
školy podívat a seznámit se s jejím prostředím a školní atmosférou, vyzkoušet si, jak se sedí v lavi-
cích, nebo jak se píše na školní tabuli.
V únoru máme naplánováno opět divadlo, pohádka se jmenuje „Na salaši zase straší“. Nejdůleži-
tější a velmi oblíbenou akcí v tomto měsíci je ale karneval. Děti přijdou v maskách, hrajeme si, sou-
těžíme a tancujeme, užíváme si legrace.
Březen je již jarní měsíc – založíme herbář a budeme do něj ukládat jarní i letní kytičky. V plánu
máme další výchovnou lekci v knihovně v Lounech a opět divadlo - tentokrát to budou „Pověsti čes-
ké“. Půjdeme se podívat na narozená mláďata domácích a hospodářských zvířat.
V dubnu proběhne zápis do mateřské školy na příští školní rok.
Pro děti samozřejmě aktuálnější než zápis jsou Velikonoce a vše, co jim předchází. Ve školce kro-
mě zdobení kraslic a vytváření velikonočních výrobků je to i soutěž pro rodiče a děti „O nejkrás-
nější kraslici“, zasetí ječmene a pozorování jeho růstu a nakonec i zdobení „velikonočního“ stromečku
na zahradě školky. Koncem měsíce pozveme rodiče na brigádu na zahradě školky, potřebujeme přede-
vším shrabat spadané listí.
V květnu začínáme jezdit na plavání, naposledy nás čeká návštěva lounského divadla a známá po-
hádka „Červená Karkulka.“ Pro maminky připravíme besídku k jejich svátku, vyrobíme jim dáreč-
ky a přáníčka. Předškoláci se opět půjdou podívat do školy, tentokrát se již zúčastní výuky v první
třídě a vyzkouší si tak, co je čeká již brzy po prázdninách. Konec měsíce patří svátku dětí, my jej osla-
víme na zahradě různými soutěžemi a závody, nejvíce se děti těší na tradiční opékání buřtů.
V červnu pokračuje plavecký výcvik, uspořádáme i lehkoatletické závody, abychom zjistili, jak zdat-
né sportovce ve školce máme. Každý rok jezdíme vláčkem do lesa v Mutějovicích, děti se vždy nej-
více těší na jízdu vlakem a především tunelem. Půjdeme se podívat na Nový Hrad, pojedeme na
školní výlet. Konec roku patří především předškolákům, kteří se loučí se školkou. Vyrobíme tab-
lo s jejich portréty a vyvěsíme ho v obchodě v Zeměchách, rozloučíme se s nimi na školní akade-
mii, ošerpujeme je a pasujeme je tak na opravdové školáky.

Školní akademie je poslední akcí, kde předvedeme, co umíme a poslední školní den se rozloučíme
vesele dováděním na nafukovacích atrakcích, které nám každý rok zapůjčuje pan Kraj.

Přejeme našim dětem, aby se
jim ve školce po celý rok líbilo
a aby se měly stále na co těšit. 

Hana Todtová
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Z činnosti TJ Sokol Zeměchy
Z pověření Krajské asociace sportu pro všechny v Ústí n. L. jsme byli dne 29. 9. 2013 pořadateli

turnaje krajského kola v brännballu. Tohoto turnaje, který se uskutečnil na našem fotbalovém hřišti,
jsme se také zúčastnili. Naše družstvo, posílené o děti z Chožova a jedno děvče z Lenešic, se umístilo
na prvním místě a vyhrálo pohár, druhý byl Klášterec a třetí místo obsadily děti z Chomutova. 
Dík patří pořadatelům, kteří již od ranních hodin museli připravit hřiště. 

Na snímku je vítězné družstvo Zeměch.

Od září jsme začali v sokolovně cvičit a to děti i dospělí. Cvičební hodiny jsou vyvěšeny ve skříňce
u obchodu v Zeměchách. Případné informace o vedoucích cvičebních hodin podá Martin Valeš.
Podařilo se nám zajistit výměnu oken v sokolovně a v přilehlých prostorách. Do konce roku nás ještě
čeká turnaj ve vybíjené a soutěž s názvem Sobota hrou. Obě tyto akce se uskuteční v Žatci.

Tímto zvu všechny zájemce o pohyb a cvičení do naší sokolovny. Za TJ M. Trubač
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Pondělí ––––––– –––––––
Úterý 17.30 – 18.30 mladší žáci 
Středa 18.00 – 19.00 starší žáci 

Čtvrtek 17.00 – 18.00
18.00 – 19.00

dívky do 4 let
sportovní hry dívky

Pátek 17.30 – 18.30 florbal 
mladší žáci 

Sobota ––––––– –––––––
Neděle 19.00 – 20.30 volejbal



Babí léto na Novém Hradě
Jak se Vám líbila Arabela? Kolik filmů z Kinematografu bratří Čadíků jste viděli? Kolik

divadelních představení jste stihli letos v létě navštívit? Kolik koncertů? Bavili jste se při Živých
obrazech? Nevyděsil vás vlkodlak nebo upír? Tajil se Vám dech při ohňové show? Vyfotili jste se
s tygrem? A kolik borščů jste letos snědli v zámeckém šenku?

To je jen pár otázek, které mě napa-
dají při psaní těchto řádků jen pár týdnů
před koncem letošní návštěvnické se-
zony. Doufám, že větší části z vás se
podařilo stihnout alespoň něco z pro-
gramu, který jsme po vás letos připravili.
Byl opravdu pestrý a také patřičně
atraktivní, tomu také odpovídá fakt, že
zámek v letošním roce navštívilo dva-
krát více návštěvníků než v loňském
roce. Číslo ještě není konečné, protože
nás čeká ještě měsíc provozu, kdy bude
zámek otevřen ve všední dny kromě pondělí od 10 do 15 hod. a o víkendech od 9 do 16 hod. ve
státní svátek 28. října bude zámek výjimečně otevřen od 9 do 16 hodin. Máte tak poslední příle-
žitost prohlédnout si výstavu Tajnosti z depozitářů muzeí Ústeckého kraje (pouze do 20. října)
a prodejní výstavu obrazů Jana Funera (do konce října).

Od 1. listopadu se tedy brány zámku uzavřou, aby se mohly otevřít s plnou parádou v sobotu
7. prosince při tradičním Adventním setkání na Zámku Nový Hrad. V letošním roce se odehraje
opět ve velkém stylu a už teď se těšíme, že si uděláte čas na zastavení v předvánočním spěchu
a přijdete načerpat trochu pohodové atmosféry a setkat se s přáteli v kulisách Nového Hradu.
Kromě kulturního programu, ukázky řemesel a vánočních zvyků by měla opět ožít černá kuchyně
a v přilehlých prostorách bude k vidění výstava betlémů, kterou pořádá obec Jimlín ve spolupráci
s Regionálním muzeem K. A. Polánka v Žatci. 

Na zámku zatím stále pokračují stavební a restaurátorské práce. Při nichž došlo k několika
zajímavým objevům. Pod podlahou v severním křídle byl objeven základ topeniště a odvodňovací
kanál, obojí se podařilo zachovat a upravit tak, aby měli návštěvníci v příští sezoně možnost si tato
zařízení prohlédnout. Největší překvapení se však skrývalo pod omítkami v nárožním sklepě, kde
se objevily rozsáhlé gotické fresky, ty jsou v současnosti odkrývány a restaurovány. Je to práce velice
náročná, ale do začátku příští sezony by měla být hotova, takže se nám prohlídková trasa od
příštího roku rozšíří o minimálně další dvě místnosti. Slovo minimálně je tady zcela na místě,
protože máme v záloze ještě další plány na zpřístupnění prostor zatím nepřístupných, to však
záleží na mnoha faktorech, hlavně samozřejmě na financích. 

Za celý kolektiv zaměstnanců Zámku Nový Hrad, p. o. vám přeji příjemné prožití babího léta
a mnoho příjemných podzimních dnů a budeme se těšit na shledanou na zámku.

Mgr. Josef Kabát
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SDH Jimlín
Sezónu jsme na našem hřišti zahájili 11. května soutěží O pohár starostky obce Jimlín (byli jsme

4.), která byla zpestřena soutěží v nejrychlejším náběru vody, kde se nám dařilo lépe než v závodech
a skončili jsme druzí. Tradiční a nutno říci, že úspěšnou akcí jde dětský den, kde jsme jedním ze
spolupořadatelů. I v letošní sezóně jsme se zapojili do soutěží Krušnohorské ligy. Nejen tím, že
jezdíme na závody, ale také tím, že jsme 22. června jeden závod uspořádali. Účast družstev byla
tentokrát slabší, neboť mnozí z našich kolegů se podíleli na plnění důležitých úkolů při likvidaci
následků červnových povodní. Letošní ročník Krušnohorské ligy v září skončil a ve výsledné tabulce
jsme zakotvili na 9. místě.

Aktuality
V hasičárně je hotovo

Jak jsme již informovali, získali jsme dotaci na opravu hasičské zbrojnice v Zeměchách. Ačkoli byla
nižší, než jsme si představovali, zvládli jsme realizovat opravu střechy včetně okapů, rozvody
ústředního topení a výměnu oken za plastová. Vlastními silami jsme provedli některé stavební práce
a vymalování. Vše budete moci vidět již při parlamentních volbách, neboť zde bude volební místnost. 

Komunikace 
Zastupitelé obce na svém posledním zasedání schválili investici do opravy komunikace v Jimlíně.

Do konce října by měl být proveden nový asfaltový povrch od státní silnice kolem rybníku „Purkyťák“
až k Hasině. Na této cestě dochází k silné erozi vlivem dešťových srážek a bylo by prakticky nemožné
provádět její zimní údržbu. 

8



Kanalizace 
Již třetí rok žádáme o podporu našeho projektu na dostavbu kanalizace Ústecký kraj. Na konci

září jsme obdrželi zprávu, že Rada kraje doporučila naši žádost ke schválení podpory z Fondu
vodního hospodářství Ústeckého kraje ve výši 1 mil. Kč. Žádali jsme o 1,6 mil. neboť pro podání
žádosti o dotaci na Mze je třeba spoluúčast kraje 10%, což je právě uvedená částka. Uvidíme tedy,
jak na to budou na Mze nahlížet a hlavně zda bude nějaký dotační titul vydán. Stále doufáme, že se
nám kanalizaci dostavět podaří. 

Probíhá převod čistírny odpadních vod v Jimlíně na Severočeskou vodárenskou a.s., dosud byla
v majetku obce a provozovatelem byly Severočeské vodovody a kanalizace. Pro naše občany se však
nic nemění. 

Cesta ke hřbitovu v Zeměchách
Pokusili jsme se získat do užívání části pozemků v souběhu se silnicí, abychom zde zřídili cestu,

po které by bylo možné chodit na hřbitov v Zeměchách. Bohužel se vše nepodařilo, jak jsme si
představovali a tak bude možné realizovat záměr pouze od meliorační strouhy ke hřbitovu. Na úseku
za obcí bude nutné stále chodit po silnici. Zemědělské pozemky bude obec mít v nájmu, proto
nebude budován žádný dlážděný chodník, ale snad občané přijmou i travnatou cestu. Nyní nás
čekají práce na úpravě nivelety, osetí travou a tak prosíme o strpení, ale cesta, alespoň v popsaném
úseku, bude.

Poplatky za hrobové místo 
S koncem roku 2013 končí stávající smlouvy o nájmu hrobových míst na hřbitovech v Zeměchách

a Jimlíně. Obecní úřad Jimlín zpracuje nové nájemní smlouvy a včas vyzve nájemce k podpisu
smlouvy a uhrazení poplatku na dalších 10 let. Výše poplatku bude upravena ve smlouvě, s razantním
zvýšením poplatku zatím nepočítáme. 

Prezentovali jsme, budeme prezentovat
Za poslední měsíc se vyjel prezentovat útulek na tři výstavy. Na začátku září jsme zamířili do

Loun na výstavu Člověk v přírodě, kde jsme strávili dva dny a mohli tak o útulku informovat tisíce
lidí. Jimlínský útulkáček Jasoň zde vyhrál nejhezčího voříška Člověka v přírodě ve své kategorii a stal
se i absolutním vítězem voříškiády.

Dále jsme se zúčastnili Podbořanského psího dne. Zde probíhaly i závody a přehlídky psů. Naši
útulkáčci zde sice u poroty nebodovali, ale celkový výtěžek darů Psího dne šel našemu útulku.

Na konci září jsme vyrazili se čtyřmi pejsky a jedním kocourem do Prahy na umisťovací výstavu
Sen Zvířat. Zde se prezentovaly útulky a občanská sdružení na velké zahradě se psy a bývalé konírně
s kočkami. Z této výstavy jsme si přivezli několik darů ve formě granulí a podařilo se nám umístit
do nové rodiny kočičku.

V říjnu, 12. a 13. 10., se plánujeme účastnit výstavy koček v Křížově vile v Žatci. Zde můžeme
nabízet až 4 kočičky. Dále jsme přislíbili přednášky o útulku a zvířatech pro děti ze ZŠ
J. A. Komenského v Lounech. Před Vánocemi bude, jako tradičně, v útulku den otevřených dveří.

Hlavním smyslem prezentací útulku není jen nalezení nových majitelů pro vystavovaná zvířátka,
ale také upozornění na naší existenci. Vstoupením do podvědomí si zvyšujeme šanci na úspěšné
hledání nových majitelů i v budoucnu.
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Připravujeme:
Zájezd do Národního divadla v Praze na představení Radúz a Mahulena. Pojedeme 19. prosince

2013, začátek představení je v 19.00 hodin. Cena vstupenky 400 Kč. 

Oslava výročí vzniku republiky
V pátek 25. října si připomeneme i v naší obci 95. výročí vzniku republiky. Lampionový průvod

půjde za hudebního doprovodu z Jimlína od kapličky, kde je pomník padlých v 1. sv. válce, do Zeměch
k pomníku v parku Sokolovny. V rámci této akce vysadíme v Zeměchách lípu. Začátek je v Jimlíně
v 17.00 hodin. Na závěr připravil obecní úřad na Sokoláku ohňostroj. 

Kurzy pro tvořivé ruce 
Od 17. října mohou zájemci navštěvovat pravidelně každý čtvrtek od 18.00 hodin v budově

knihovny v Zeměchách kurzy pro tvořivé ruce. Obecní úřad připravil kurzy, v nichž máte možnost
vyrobit podzimní výzdobu, vyzkoušet si malování voskovkami a žehličkou tzv. enkaustiku, naučit se
dělat panenky z kukuřičného šustí a také vánoční dekorace. 

Přijít můžete kdykoliv na kurz, který si vyberete. Témata následující hodiny kurzu budou vždy
aktuálně zveřejněna. 

Začínáme první hodinou 17. 10., kdy se naučíte dělat růže z javorových listů a z nich můžete
vytvořit krásnou kytici, která nezvadne. Poplatek za kurz – 20 Kč za jeden den. 

Přineste si javorové listy různých barev (velikost cca 15 cm, ne ty obrovské), na jednu růži
potřebujete 6 listů. Dále pokud máte větvičky buxusu, mahon, větvičky se šípky, případně dle
vlastního zvážení další vhodný materiál do suché vazby. Dále potřebujeme pevnou bavlnku případně
drátek na vytvoření stonku růžičky. 

Výstava betlémů 
Obecní úřad Jimlín ve spolupráci se zámkem Nový Hrad připravuje na prosinec tohoto roku

výstavu betlémů. Obracíme se tímto na občany s prosbou. Pokud máte doma jakýkoliv betlém, je
jedno z jakého materiálu, z figurek nebo i menší, rozkládací, a byli byste ochotni jej pro tuto výstavu
zapůjčit, prosím dejte nám zprávu na Obecní úřad v Jimlíně. 

Výstava bude k vidění nejprve při „Adventu na zámku“ a následně bude přemístěna do hasičské
zbrojnice v Zeměchách, kde bude až do Vánoc. Pokud je budete chtít na vánoční svátky mít doma,
dohodneme se na včasném vrácení. Předem děkujeme
10

Na fotografii Alice Bendová s dětmi, 
a naší fenkou Vyšetkou na akci Sen Zvířat.

Kombinace růží z listů s bílými růžemi



Podzimní hrátky
Tradiční akce plná her a soutěží spojená s přehlídkou výrobků z dýní na zahradě mateřské školy

bude 1. listopadu do 15.00 hodin.

Jak naložit s jednotlivými druhy komunálních odpadů  
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Druh odpadu Kam Místo Přístup 

papír 

modré kontejnery
1100 l 

Jimlín u obecního úřadu,
v Zeměchách u prodejny
COOP

volně přístupné 

v Základní škole Zeměchy 83 středa 13,00 - 15.00 
nebo po dohodě

plasty včetně plastových lahví 
(PET lahve) a nápojových
kartonů (tetra packy) 

žluté kontejnery 1100 l 

Jimlín u obecního úřadu,
místní část „Nový Jimlín“ 
– u zadního vchodu na
bývalou pilu; v Zeměchách 
u prodejny COOP

volně přístupné 

do žlutých pytlů
označených nápisem
PLASTY

Jimlín - dvůr obecního
úřadu, v Zeměchách -
ohrada u prodejny COOP

volně přístupné 

v Základní škole 
(pouze PET lahve) Zeměchy 83 středa 13,00 – 15.00 

nebo po dohodě

sklo zelené kontejnery 1100 l 
Jimlín u obecního úřadu,
v Zeměchách u prodejny
COOP

volně přístupné 

kovy Sběrna kovů Zeměchy dle provozní doby 

objemný odpad kontejner sběrné místo Zeměchy dle provozní doby 

nebezpečný odpad 
(obaly od barev, drobný
nebezpečný odpad) 

kontejner sběrné místo Zeměchy dle provozní doby 

stavební suť, 
výkopová zemina bývalý kamenolom Zeměchy dle provozní doby

odpad ze zahrádek bývalý kamenolom Zeměchy dle provozní doby

ostatní komunální odpad
popelnice 110 a 1100 l,
plastové pytle označené
svozovou firmou

v místě původu odpadu pouze pro vlastníka
popelnice 

Výrobky podléhající zpětnému odběru 

elektrické akumulátory,
galvanické články a baterie,
výbojky a zářivky, pneumatiky,
elektrozařízení z domácností 

prostor na sběrném
místě sběrné místo v Zeměchách v provozní době 

galvanické články a baterie
a malé elektrospotřebiče sběrné nádoby zelené na obecním úřadě v Jimlíně

a u prodejny v Zeměchách
v provozní době úřadu
a prodejny 

výbojky a zářivky sběrné nádoby (boxy)

na obecním úřadě v Jimlíně
a v základní škole (do 60
cm), na sběrném místě
Zeměchy (nad 60 cm) 

v provozní době úřadu,
školy, sběrného místa

Provozní dobu sběrného místa najdete na vývěskách v obci a na www.jimlin.cz
Podrobné informace o odpadovém hospodářství obce naleznete na www.jimlin.cz 
v sekci Odpadové hospodářství



Kolektivní systém ELEKTROWIN 
se představuje
Novela zákona o odpadech již od srpna 2005
stanovuje výrobcům elektrických a elektronických zařízení povinnost zajistit zpětný
odběr, oddělený sběr, zpracování a recyklaci vyřazených elektrozařízení. 
Proto výrobci velkých a malých domácích spotřebičů založili 25. května 2005
ELEKTROWIN a. s., jako provozovatele kolektivního systému, jehož prostřednictvím se
rozhodli plnit své zákonné povinnosti. 

O výsledcích hovoří čísla

Od roku 2005, kdy v České republice začal fungovat systém zpětného odběru
vysloužilých spotřebičů z domácností, do konce roku 2012, Češi odevzdali
prostřednictvím kolektivního systému ELEKTROWIN k recyklaci více než 150 000 tun
vysloužilců. 
Jen počet lednic překročil v loňském roce hranici dvou milionů. Hmotnost chladniček
má nejvýznamnější podíl na celkovém množství elektroodpadu. 
Za celý rok 2012 putovalo prostřednictvím sběrné sítě vybudované ELEKTROWINem
k recyklaci přes 25 000 tun vyřazených spotřebičů. Chladicích zařízení z toho bylo
14 250 tun, ostatních velkých spotřebičů typu praček 8 440 tun, zbytek – 2 350 tun –
připadá na malé domácí spotřebiče, jako jsou třeba žehličky nebo varné konvice.
Nejvíce spotřebičů se loni vysbíralo ve Středočeském kraji, bylo jich 3 197 tun. Nejméně
- 721 tun - v Karlovarském.
V době, kdy společnost ELEKTROWIN započala svou činnost, přitom třídily domácnosti
pouze 1,24 kg elektroodpadů na jednoho obyvatele. Ve třetím roce činnosti kolektivních
systémů již toto množství dosahovalo 4 kg na obyvatele a v současné době přesáhlo
množství zpětně odebraných elektrozařízení na jednoho obyvatele hranici 5 kg. Díky
tomu Česká republika splnila již v roce 2008, jako jediná z nově přistoupivších zemí,
požadavek Evropské unie. O takovém úspěchu si může třeba Maďarsko nebo Polsko
nechat jen zdát. 

Nejdůležitější jsou informace

Stále se zlepšující výsledky zpětného odběru, odděleného sběru, zpracování a recyklace
vyřazených elektrozařízení ovšem nejsou jen zásluhou vybudované sítě sběrných míst,
mobilního svozu a navazujících zpracovatelských kapacit. Stejně důležité je neustále
zlepšovat informovanost veřejnosti o fungování tohoto systému, o tom, kam je možné
vysloužilý spotřebič odevzdat, za jakých podmínek nebo to, co se z takto vytěžených
materiálů vyrábí.
Těší nás váš zájem o tuto problematiku, který zároveň svědčí o vašem kladném vztahu
k ochraně životního prostředí. Máte-li zájem o bližší informace kdykoli je najdete na
internetových stránkách www.elektrowin.cz


